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Studenti budou protestovat proti záměrům ministerstva
školství

20. 2. 2012, 21:05, ČRo 1 - Radiožurnál, Zpráva
Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
Příští týden se do Prahy sjedou studenti z celé republiky, aby protestovali proti reformním záměrům Ministerstva školství.
Dnes o tom informovali zástupci příslušných komor akademických senátů. Pochod bude součástí Týdne neklidu, který
začne příští pondělí a do něhož se zapojí osmnáct škol z osmi měst. Podrobnosti zná zástupce studentů Josef Fontana,
místopředseda Akademického senátu Univerzity Karlovy. Dobrý večer.

Josef FONTANA, místopředseda Akademického senátu Univerzity Karlovy, zástupce studentů
--------------------
Dobrý večer vám i posluchačům.

Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
Pane Fontano, pojďme k avizovaném Týdnu neklidu. Co všechno se na přelom února a března chystá?

Josef FONTANA, místopředseda Akademického senátu Univerzity Karlovy, zástupce studentů
--------------------
Ano. Takže my jsme se dnes shodli a domluvili na konkrétní podobě jednak informačních a jednak protestních akcí. Za
tu informační akci bych rád zmínil takzvanou Noc univerzit. Během této akce se vysoké školy otevřou široké veřejnosti,
aby si veřejnost mohla ověřit, jestli to, nad čím bádáme, je k jejímu užitku nebo ne. A současně abysme mohli informovat
veřejnost, čeho se obáváme na této reformě vysokých škol, kterou předložil pan ministr na vládu.

Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
Čeho se obáváte, když už jsme u toho?

Josef FONTANA, místopředseda Akademického senátu Univerzity Karlovy, zástupce studentů
--------------------
Ano. Já bych na začátku rád deklaroval, že otázka školného je pro nás zcela minoritní téma. My máme hlavní obavy
hlavně ze dvou věcí. Podle našeho názoru je současná podoba reformy vysokých škol nebo teda současná reforma by
vedla k omezení autonomie a samosprávy vysokých škol. Proč? Má vzniknou nový orgán vysoké školy, takzvaná Rada
vysokých škol, kde budou muset být zastoupeny pouze osoby mimo akademickou obec dané vysoké školy, to znamená
s velmi malým vztahem k dané vysoké škole. A přitom tento orgán bude mít pravomoc rozhodovat o zcela zásadních
dokumentech vysoké školy. Například bude schvalovat rozpočet vysoké školy, bude uzavírat smlouvu s rektorem, kterou
bude muset rektor dodržovat nebo bude určovat takzvaný statut vysoké školy. Podle našeho názoru se tak do vysokých
škol dostanou osoby stojící zcela mimo akademickou obec, které budou moci velmi účinně ovlivňovat fungování vysoké
školy a to bohužel i ve svůj vlastní prospěch.

Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
Tedy omezení akademické svobody, to vám leží na srdci nejvíc. Co si slibujete od těch protestů? Že ministr Dobeš
stáhne zákony, tak jak jsou?

Josef FONTANA, místopředseda Akademického senátu Univerzity Karlovy, zástupce studentů
--------------------
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My bysme byli rádi, aby vláda vrátila ministru školství, mládeže a tělovýchovy oba věcné záměry zákonů k přepracování
a díky tomu by se mohla obnovit možnost plnohodnotného dialogu, protože vysoké školy stojí o dialog. Celý minulý
rok reprezentace vysokých škol, jak Česká konference rektorů, tak Rada vysokých škol, velmi úzce spolupracovaly
s ministerstvem na podobě reformy. Bohužel potom nedošlo ke kompromisu. Vysoké školy chtějí reformu, nicméně
my chceme reformu, která bude obecně přijatelná a která umožní i nadále vědecký a tvůrčí rozvoj českého vysokého
školství, což bohužel současná reforma podle nás nezajistí.

Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
Vysvětluje zástupce studentů Josef Fontana. Místopředseda Akademického senátu Univerzity Karlovy. Děkuji. Na
shledanou.

Josef FONTANA, místopředseda Akademického senátu Univerzity Karlovy, zástupce studentů
--------------------
Já děkuji moc za pozvání. Na slyšenou.

Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
Zvali jsme i zástupce Ministerstva školství. Dnes ale nikdo nenašel čas.


